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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 22. juli 2019 stillet følgende spørgsmål 

nr. 11 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål nr. 11: 

”Kan ministeren bekræfte, at antallet af BPA-ordninger i Danmark opgøres ved, at 

kommunerne frivilligt indberetter data om antal BPA-ordninger, og kan ministeren 

bekræfte, at det kun er 36 ud af landets 98 kommuner, der har indberettet disse data 

for perioden 2016 og 2017, idet der henvises til svaret på SOU alm. del spørgsmål 413 

(folketingsåret 2018-19 1. samling)?” 

 

Svar: 

Jeg lægger til grund for besvarelsen, at der med BPA-ordninger menes hjælperordnin-

ger efter servicelovens §§ 95 og 96. 

Opgørelsen af antallet af hjælperordninger efter servicelovens §§ 95 og 96 beror ikke 

på frivillige indberetninger. Kommunerne er forpligtet til at indberette oplysninger om 

sociale ydelser, herunder hjælperordninger efter servicelovens §§ 95 og 96, i medfør af 

§ 82, stk. 1 i lov om retssikkerhed og administration på det sociale område og nærmere 

specificeret i bekendtgørelse om dataindberetninger på socialområdet.  

Kommunerne indberetter data til Danmarks Statistik, der foretager en række kontrol-

ler af data. Forinden offentliggørelse af data høres hver kommune, om de kan godken-

de deres indberettede data.  

Selvom kommunerne lovmæssigt er forpligtiget til at indberette data, er det imidlertid 

fortsat langt fra alle kommuner, der gør det. Jeg kan bekræfte, at der i Danmarks Sta-

tistiks seneste offentliggørelse fra december 2018 er 36 kommuner, der har godkendt 

alle data. De 36 kommuner udgør datagrundlaget for opgørelsen af antal hjælperord-

ninger efter § 96 i svaret på SOU alm. del spørgsmål 413 (folketingsåret 2018-19 1. 

samling), der refereres til. Antallet af hjælperordninger er opregnet fra de 36 kommu-

ner til landsplan på baggrund af indbyggertal, jf. også min besvarelse af SOU alm. del 

spørgsmål 413.  

Danmarks Statistik anfører følgende om kommunernes udfordringer med at indberet-

te data i dokumentationen af statistikken: 

”Mangelfulde indberetninger skyldes ofte, at kommunerne har tekniske udfordringer 

med opsætningen af deres system-til-system løsninger [...] For nogle ydelsestyper 

gælder, at de oftest visiteres i en anden afdeling i kommunen end den, der indberetter 
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data til statistikken om handicap og udsatte (voksne). Det gælder §95 i Lov om Social 

service, som oftest administreres af kommunernes ældreforvaltninger. Da det som 

regel er socialforvaltningen, som indberetter data til nærværende statistik, ses det 

derfor ofte at §95 mangler i kommunernes dataindberetninger […] En væsentlig kilde 
til manglende indberetninger er desuden at der i 2018 er indført nye indberetnings-

krav til statistikken […] Implementeringen af de nye indberetningskrav har til gengæld 
betydet at kvaliteten af statistikken er højnet”. 

Jeg er bestemt ikke tilfreds med, at så få kommuner indberetter data til statistikken. 

For det gør det selvsagt vanskeligere at opnå brugbar viden om området. Social- og 

Indenrigsministeriet arbejder derfor også aktivt på at få alle kommuner med, og 

kommunerne er i år blevet varslet, at sanktionsmuligheden i lovgivningen om, at der 

skal udarbejdes en handlingsplan til ministeriet, hvis data gentagne gange ikke indbe-

rettes, vil blive håndhævet. 

Det skal dog nævnes, at Danmarks Statistik i efteråret 2019 vil offentliggøre opdatere-

de data, hvor flere kommuner forventes at indgå. 

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 
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